
Світлій пам’яті Володимира Івановича Полтавця 
присвячується

З 1994 року Славутич став 
базовим містом запроваджен
ня в Україні проекту Все
світньої організації охорони 
здоров'я (ВООЗ) “Здорові 
міста”. Цей напрямок ми роз
почали з прекрасною люди
ною, професором Києво-Мо- 
гилянської Академії Володи
миром Івановичем Полтав
цем, який пішов передчасно із 
життя.

Я хотів би згадати про ньо
го теплими словами і віддати 
йому належне. Пригадую 1993 
рік, В своєму виступі на одній 
з міжнародних конференцій, я 
говорив про вплив чорно
бильської трагедії на здоров’я 
людини і, взагалі, на людську 
долю. Це вплив не тільки на 
фізичне , а й на психологічне 
та соціальне здоров’я. Я гово
рив запально і пропонував 
формулу державницької пол
ітики щодо цього.

Формула ця дуже проста. 
Ніхто сьогодні, ні медики, ні 
спеціалісти різного рівня, не 
можуть чітко визначити вплив 
чорнобильської трагедії. Од
нозначно, що він був, і особ
ливо на дітей. Цю невизна
ченість необхідно компенсу
вати тільки одним -  створен
ням певних соціальних умов 
для людей. Я переконаний, 
що це безальтернативно пози
тивно вплине на стан людини. 
Рівень соціальної інфраструк
тури, рівень соціальної сфе
ри в цілому — абсолютний 
гарант життєвої компенсації 
фізичним і психологічним 
людським втратам від Чорно
бильської трагедії. Звісно, що 
на високому рівні повинне бути

і медичне обслуговування.
На жаль, таких підходів не

має. Саме популістські пол
ітичні рішення і закони приве
ли до того, що люди, яким 
дійсно потрібна допомога і які 
повинні бути соціально захи
щеними, залишились за бор
том цього захисту. Вони не 
мають умов для покращення 
свого життя і свого здоров’я. 
На безмежну кількість людей 
коштів не вистачає, а пост- 
раждалих дійсно —набагато 
менше, і в тому є велика не
справедливість.

Після мого виступу до мене 
підійшов приємно вражений 
Володимир Іванович Полта
вець. Він запропонував 
спільно відпрацювати і запро
вадити в Україні програму 
ВООЗ “Здорові м іста” . Я, 
звісно, погодився, тому що по
вністю співпадали думки, по
гляд на життя і на чорно
бильську проблему та аспекти 
її вирішення. Ми почали 
спільно працювати над цим 
проектом, до нас приєднався і 
В.М.Шиленко — начальник 
МСЧ -  5 Славутича.

За короткий час нам вдало
ся організувати проведення в 
1994р. в травні першої Міжна
родної конференції по про
грамі "Здорові міста” в м. Сла
вутичі. Ви навіть не уявляєте, 
який це здобуток, особливо 
для підростаючого покоління. 
У нас був постійний зв’язок.

Останній раз я зустрічався 
з В.І,Полтавцем напередодні 
від’їзду до Афін, з нагоди свят
кування 10-річчя програми 
’’Здорові міста “ в світі, де ми 
повинні були прийняти участь

в черговій Міжнародній конфе
ренції по цій програмі. В той 
час, він в своєму новому офісі, 
зі студентами опановував ун
ікальний напрямок підготовки 
соціальних працівників. Я ба
чив його натхненну роботу, я 
відчував, як молоді люди сер
дечно відносяться до нього. 
Цій людині, дійсно, можна 
було по-доброму позаздрити.

Зі мною був тоді віце-мер 
Дніпропетровська і професор

Дніпропетровського універси
тету. Ми поспілкувалися. Я не 
знав, що це була остання 
зустріч з цією прекрасною лю
диною.

Хай світла пам’ять про Во
лодимира Івановича Полтавця 
буде з нами назавжди.

З сумом і добрими 
спогадами 

міський голова Славутича 
Володимир УДОВИЧЕНКО


